
Český jazyk – vzory podstatných jmen rodu ženského 
píseň a kost

Budeme se zabývat skloňováním podstatných jmen rodu ženského podle vzoru píseň a vzoru kost. 

1. Určíme si rod podstatného jména: Ukážeme si na něj ukazovacím zájmenem TA.
    př. jabloň, mrkev, větev, koroptev, věž, obuv, sůl, věc, řeč, …
2. Určíme si koncovku podstatného jména v 1. a 2. pádě čísla jednotného
    př. mrkev- bez mrkve          píseň – bez písně
         jabloň – bez jabloně       píseň – bez písně
         větev – bez větve            píseň – bez písně
Podle vzoru píseň se skloňují podstatná jména rodu ženského zakončena v 1. 
pádě čísla jednotného souhláskou a ve 2. pádě čísla jednotného koncovkou -e/ -ě.
3. Skloňování podle vzoru kost je  stejné. Nejprve si určíme koncovku v 1. a 2. pádě čísla
   jednotného. 
   př.  sůl – bez soli               kost – bez kosti         
         věc – bez věci             kost – bez kosti
         řeč – bez řeči               kost – bez kosti
Podle voru kost se skloňují podstatná jména rodu ženského zakončena v 1. pádě 
čísla jednotného souhláskou a ve 2. pádě čísla jednotného koncovkou -i. Vzory 
kost i píseň jsou vzory měkké. V koncovkách píšeme -i / -í.
Úkol: Do tabulky vyskloňuj libovolné podstatné  jméno dle vzoru píseň a kost v čísle jednotném i v 
čísle množném.
Toto učivo si procvičíš v Pravopisných pětiminutovkách a v Pravopisu podstatných jmen hrou. 
Ponechám na tvém vlastním uvážení kolik stránek a cvičení uděláš. Pilní žáci jistě procvičí hodně, 
lenoši méně.

Podstatné jméno Podle vzoru píseň Podle vzoru kost
číslo jednotné
1. pád. 
2. pád.
3. pád.
4. pád.
5. pád.
6. pád
7. pád
číslo množné
1. pád.
2. pád.
3. pád.
4. pád.
5. pád.
6. pád.
7. pád.


